
PROTOKÓŁ NR XXXVI/17
Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 listopada 2017 roku o godz. 9:00

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

Otwarcia sesji o godz. 900 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie Pan
Jarosław Bartkowiak. Przewodniczący Rady powitał Radnych, a w ich imieniu:
- Radnych Powiatowych z naszej Gminy,
- Burmistrza Bojanowa Pana Macieja Dubiela,
- Zastępcę Burmistrza Bojanowa Pana Krzysztofa Kurpisza,
- Radnych Powiatowych z Gminy Bojanowo,
- Radcę Prawnego Panią Teresę Andrzejewską,
- Kierowników Referatów Urzędu Miejskiego w Bojanowie,
- Kierowników jednostek organizacyjnych gminy,
- Dyrektorów szkół i przedszkoli, 
- Sołtysów z naszej Gminy,
- Kierownika Rewiru Dzielnicowych z Bojanowa. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Po  przywitaniu  wszystkich  przybyłych  na  XXXVI  Sesję  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie,
Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy 15 osobowy skład Rady w sesji uczestniczy
12 radnych, co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne
uchwały.
 
Następnie  Pan  Przewodniczący zapytał,  czy  Panie/Panowie  Radni  zgłaszają  wątpliwości  
i uwagi co do trybu i sposobu zwołania dzisiejszej sesji?
Na powyższe pytanie, żaden z Państwa radnych nie zgłosił zastrzeżeń.

Do pkt. 2.   Przedstawienie porządku obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej.

Pan  Jarosław  Bartkowiak  poinformował,  że  porządek  dzisiejszej  sesji  Państwo  Radni
otrzymali wraz z zaproszeniami na sesję. Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do
przedstawionego porządku obrad są propozycje zmian? 

Na  powyższe  głos  zabrał  Pan  Maciej  Jagodziński.  Radny  zawnioskował,  aby  w  dniu
dzisiejszym nie podejmować uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy
Bojanowo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze
pożytku publicznego na 2018 rok”. Pan Maciej Jagodziński swoją decyzję uzasadnił tym, że
zostało  wysłane  pismo  od  stowarzyszeń,  aby  w  projekcie  uchwały  zostały  ujęte  osoby
niepełnosprawne i seniorzy, wobec powyższego wnioskuje o usunięcie pkt. 7c.

Ustosunkowując się do przedmówcy, głos zabrał Pan Krzysztof Kurpisz, który wyjaśnił, że
wynikający  z  ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  termin
zobowiązuje nas, żeby do końca listopada br. podjąć uchwałę w sprawie Programu. Zapisy,
które  są  
w powyższym piśmie, częściowo wpisują się w zadania, które już realizujemy, tj. w zakresie
wspierania  i  upowszechniania  kultury fizycznej  oraz  działalności  na  rzecz  osób w wieku
emerytalnym. Ponadto wnioski te, są realizowane również przez inne nasze jednostki, jak np.
Ośrodek  Pomocy  Społecznej.  Następnie  Pan  Zastępca  Burmistrza  poinformował,  że
powyższy wniosek wpłynął jeden dzień po terminie (wnioski do Programu można składać w
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terminie 14 dni od dnia wywieszenia ogłoszenia,), ale niezależnie od tego odpowiedź zostanie
udzielona. W ciągu roku nowe propozycje do Programu  mogą być wpisywane. W związku z
powyższym Pan Krzysztof Kurpisz zaproponował, aby uchwała jednak była podejmowana. 

Po wypowiedzi Pana Zastępcy Burmistrza,  głos ponownie zabrał Pan Maciej Jagodziński.
Radny  zaznaczył,  że  powyższe  stowarzyszenia  nie  będą  mogły  ubiegać  się  za  środkami
finansowymi, ponieważ nie są ujęte w Programie.

Na  powyższe  Pan  Krzysztof  Kurpisz  wyjaśnił,  że  nie  chodzi  o  podmioty,  które  składają
wnioski,   tylko o propozycje,  jakie  przedstawiają do realizacji.  Znaczenie ma tutaj  to,  co
stowarzyszenie ma zapisane w statucie (zakres działalności ma się pokrywać z tym, co jest
zapisane  w  Programie).  Zadania,  które  zostały  przedstawione  przez  stowarzyszenia,
częściowo mieszczą się w zakresie Programu.

W dalszej  kolejności  Pan  Maciej  Jagodziński  poinformował,  że  stowarzyszenia  nie  będą
mogły ubiegać się cyt: „o taką i taką kwotę”. Następnie Radny przedstawił część treści pisma,

w  którym  stowarzyszenia  wnioskowały  m.in.  o  poszerzenie  katalogu  zadań  mogących
uzyskać wsparcie w zakresie:
- działań skierowanych na integrację środowiska lokalnego, w tym:
a) włączenie społeczne osób chorych, potrzebujących, starszych i niepełnosprawnych,
b) integrację międzypokoleniową,
c)  promowanie  podstaw  prospołecznych,  przeciwdziałanie  dyskryminacji  i  wykluczeniu
społecznemu,
- działań na rzecz osób starszych i niepełnosprawnych, w tym:
a)  pomoc  finansowa  i  rzeczowa  związana  z  rehabilitacją  leczniczą,  naprawą  i  zakupem
potrzebnego sprzętu,
b) organizacja systemu wsparcia dla osób niepełnosprawnych i ich otoczenia,
c) aktywizację poprzez ich uczestnictwo w życiu społecznym, edukacyjnym, kulturowym  
i rekreacyjnym.
Zdaniem Pana Jagodzińskiego, Program nie dotyczy wymienionych powyżej zadań. Jeżeli
chodzi o to, czy pismo zostało złożone w terminie, to nie może się ustosunkować. Natomiast
co do terminu ustawowego podjęcia uchwały, to pewnie są jakieś „kruczki” prawne, które
mogłyby termin przesunąć. Na zakończenie Pan Jagodziński jeszcze raz zawnioskował, aby
nie podejmować powyższej uchwały.  

Ustosunkowując się do przedmówcy, Pan Zastępca Burmistrza poinformował, że zgodnie z §5
pkt.  2  Burmistrz  na  podstawie  własnego  rozeznania  potrzeb  lokalnych  lub  na  wniosek
organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych w art.  3 ust.  3 może w trakcie
funkcjonowania  Programu,  określić  kolejne  zadania  i  ogłosić  kolejne  konkursy  na  ich
realizację. Przyjęcie dzisiaj Programu zgodnie z ustawowym terminem do końca listopada,
nie zamyka drogi do tego, aby inne zadania mogły być wpisywane do Programu i kolejne
środki przeznaczane na powyższy cel.

Następnie głos  zabrał  Pan Maciej  Dubiel,  który dodał,  że  bardzo dobrze,  że dyskusja  się
wywiązała. Świadczy to o tym, że dostrzegamy potrzeby w sektorach, o których rozmawiamy.
Z  planowanej  wysokości  środków  finansowych  w  kwocie  150.000  złotych,  została
wydzielona kwota 20.000 złotych na pozostałe  zadania.  W kolejnych latach będzie ona z
pewnością rosła, tak samo jak wzrasta liczba osób starszych, potrzebujących. 
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Na powyższe głos zabrał Pan Jan Moryson, który zwrócił się z zapytaniem, czy w związku 
z tym z kwoty 150.000 złotych na chwilę obecną stowarzyszenie nie otrzymałoby żadnych
środków? W terminie późniejszym trzeba będzie znaleźć na powyższy cel dodatkowe środki. 
Ustosunkowując się do zapytania, Pan Burmistrz poinformował, że zostało to już wyjaśnione.
Następnie Pan Zygmunt Maćkowiak dodał, że kwota 20.000 została już odłożona, a kwota
130.000 zł jest przeznaczona na zadania w zakresie wspierania i upowszechniania kultury
fizycznej  oraz  na  rzecz  osób  w  wieku  emerytalnym.  Pierwsza  kwota  nie  była  wcześniej
wykorzystywana. 
Odpowiadając  Pan  Maciej  Dubiel  wyjaśnił,  że  w  pierwszej  „puli”  nie  było  chętnych.
Aktualnie stowarzyszeń i organizacji jest znacznie więcej i może się okazać, że kwota będzie
niewystarczająca. Istnieje jednak możliwość, aby w ciągu roku powyższą kwotę zwiększyć. 
Następnie głos zabrał Pan Krzysztof Kurpisz, który jeszcze raz dodał, że stowarzyszenie musi

w swoich zapisach statutowych mieć ujęte zadania, które mieszczą się w Programie. Radny
wspominał o włączaniu osób niepełnosprawnych, rehabilitacji i sprzęcie. Część tych zadań
już  jest  realizowanych  przez  nasze  podmioty  gminne.  Został  podany  przykład  Ośrodka
Pomocy  Społecznej,  który  to  wypożycza  sprzęt  rehabilitacyjny  dla  mieszkańców  naszej
gminy.  
Jeżeli chodzi o powyższe stowarzyszenia, to kwestia leży w dobrym napisaniu wniosku na
ogłoszony konkurs.

W dalszej  kolejności  Pan Maciej  Jagodziński  zwrócił  się do Pani Teresy Andrzejewskiej  
z następującym zapytaniem: czy można przesunąć termin podjęcia uchwały?
Ustosunkowując się do zapytania, Pani Radczyni wyjaśniła, że jest termin do 30 listopada,
aby uchwałę podjąć.  Program jest  otwarty,  tzn.  że jak będą wpływały wnioski,  można je
uwzględniać  i  rozpatrywać.  Zapisy w uchwale są,  można ją  podejmować i  nie  odsuwać  
w  terminie.  Jeżeli  to  stowarzyszenie  złoży  wniosek  i  będzie  taka  potrzeba,  to  będzie
rozpatrywany i zostanie ogłoszony konkurs. Na zakończenie Pani Andrzejewska dodała, że
należy pamiętać, że Program jest otwarty.

Następnie Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie,  kto jest  za usunięciem z porządku
obrad  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  współpracy  Gminy  Bojanowo  z
organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  działającymi  w  sferze  pożytku
publicznego na 2018 rok”? Za wnioskiem Pana Jagodzińskiego głosowało czterech Radnych
„za”, „wstrzymało się”- dwóch, „przeciw”- sześciu. 

Po  przeprowadzonym  głosowaniu,  wniosek  do  niniejszego  punktu  złożył  również  Pan
Burmistrz,  który  zwrócił  się  z  prośbą,  aby  do  porządku  obrad  wprowadzić  następujące
uchwały w sprawie:

1) wstępnego wyznaczenia miejsca lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego, 
2) wyrażenia zgody na wszczęcie procedury ustanowienia sztandaru Gminy Bojanowo,
3) określenia stawek podatku od nieruchomości,
4) rozwiązania umowy użytkowania wieczystego w części dotyczącej działki nr 777/2

przynależnej do ROD im. Tadeusza Kościuszki w Bojanowie, woj. wielkopolskie. 
Powyższy wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Ustosunkowując się do wprowadzanych uchwał, Pan Maciej Dubiel wyjaśnił, że:
ad.  1)  Uchwała  dotyczy  lokalizacji  nowego  przystanku  na  ul.  Drzymały  przy  Szkole
Podstawowej w Bojanowie. Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji w dniu
21 listopada br. 
ad. 2) Procedura ustanowienia sztandaru Gminy Bojanowo również została przedstawiona na
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posiedzeniu komisji. Ustanowienie sztandaru planowane jest w związku z przypadającymi  
w  2018  roku  następującymi  uroczystościami:  100.  rocznica  odzyskania  przez  Polskę
Niepodległości, 100. rocznica Wybuchu Powstania Wielkopolskiego, 380. rocznica nadania
aktu lokacyjnego dla miasta Bojanowa. 
ad.  3)  W związku  z  brakiem  zapisu  w  poprzedniej  uchwale  „Traci  moc  uchwała  Rady
Miejskiej  w Bojanowie Nr XXIV/168/16 z dnia 3 listopada 2016 r.  w sprawie określenia
stawek podatku od nieruchomości”, Regionalna Izba Obrachunkowa stwierdziła nieważność
uchwały, która została podjęta na poprzedniej sesji. W związku z powyższym przedłożony
jest projekt nowej uchwały, zawierający powyższy zapis. 
ad.  4)  Cała  procedura  została  rozpoczęta  rok  temu  w  sprawie  uregulowania  ogrodów
działkowych. Gmina zwróciła się z wnioskiem do Polskiego Związku Działkowców Krajowa
Rada  o  przejęcie  działki  o  powierzchni  2,2912  ha  do  gminnego  zasobu  nieruchomości.  
W  bieżącym  miesiącu  otrzymaliśmy  uchwałę  od  Prezydium  Krajowej  Rady  Polskiego
Związku Działkowców wyrażającą zgodę na rozwiązanie umowy użytkowania wieczystego w
części dotyczącej działki nr 777/2 przynależnej do ROD im. T. Kościuszki w Bojanowie i jej
zwrot  na  rzecz  Gminy  Bojanowo.  W momencie,  kiedy będziemy właścicielami  działki  i
nastąpi zapis notarialny, będzie możliwość wypłaty odszkodowań dla działkowców.

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia do
porządku obrad powyższych czterech uchwał. 
Wniosek  przegłosowano.  Za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  wspomnianych  uchwał
głosowali wszyscy obecni na sesji radni- 12 „za”. 

W związku z tym, iż więcej wniosków nie wniesiono, porządek XXXVI Sesji Rady Miejskiej 
w Bojanowie przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokołu Nr XXXV/17 z sesji odbytej w dniu 27 października 2017 roku.
4. Zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  o działaniach podejmowanych w okresie

międzysesyjnym.
6. Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  i  o  wydanych

zarządzeniach.
7.  Podjęcie uchwały w sprawie:

a) przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie prac społecznie użytecznych na 2018 rok,
b) zmiany  uchwały  Nr  XXI/187/12  Rady  Miejskiej  w Bojanowie  z dnia  28 września

2012 roku w sprawie podziału gminy Bojanowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic,
numery oraz liczbę radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym,

c) uchwalenia  "Programu  współpracy  Gminy  Bojanowo  z organizacjami  pozarządowymi
oraz innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2018 rok",

d) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej Filialnej w Trzeboszu,
e) stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Gimnazjum im. gen. Dezyderego

Chłapowskiego w Bojanowie,
f) stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Bł. Edmunda Boja-

nowskiego w Bojanowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Bł. Edmunda Bojanow-
skiego w Bojanowie,

g) stwierdzenia przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły Podstawowej im.  Arkadego Fiedlera
w Golinie Wielkiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Arkadego Fiedlera w Golinie
Wielkiej,
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h) stwierdzenia  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej  im.  Jana  Brzechwy
w Gościejewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana Brzechwy w Gościejewi-
cach,

i) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok,
j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2017-2021,
k) wstępnego wyznaczenia miejsca lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego, 
l) wyrażenia zgody na wszczęcie procedury ustanowienia sztandaru Gminy Bojanowo, 
ł) określenia stawek podatku od nieruchomości,
m) rozwiązania umowy użytkowania wieczystego w części dotyczącej działki nr 777/2 przy-

należnej do ROD im. Tadeusza Kościuszki w Bojanowie, woj. wielkopolskie. 
8. Odpowiedzi na zapytania radnych.
9. Wolne głosy i wnioski.
10. Zakończenie.

Do pkt. 3.   Przyjęcie protokołu Nr XXXV/17 z sesji odbytej w dniu 27 października 2017 r.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji nr XXXV/17 z dnia 27 października 2017 roku nie
wniesiono żadnych uwag pisemnych i  ustnych,  Przewodniczący obrad zaproponował,  aby
powyższy protokół przyjąć bez odczytywania.
Za  propozycją  Pana  Jarosława  Bartkowiaka  głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  Radni-12
głosów  „za”.  W  związku  z  powyższym  protokół  nr  XXXV  z  sesji  odbytej  w  dniu  
27 października 2017 roku przyjęto pozytywnie bez odczytywania.

Do pkt. 4.   Zapytania radnych.   

Jako pierwszy w powyższym punkcie porządku obrad głos zabrał Pan Krzysztof Wodecki. Na
wstępie  Radny  przypomniał,  że  na  poprzednim  posiedzeniu  komisji  była  podejmowana
dyskusja na temat nawierzchni dróg w gminie i powiecie. Okazało się, że dróg o nawierzchni
nieutwardzonej  jest  dużo.  Pan  Wodecki  zaznaczył,  że  kolejne  środki  finansowe  są
przeznaczane na drogi śladowe prowadzące w pola. Wobec powyższego pytanie brzmi: czy
trzymamy się harmonogramu, który by określał  kolejność utwardzania czy poprawy stanu
nawierzchni dróg? 

Następne pytanie zadał Pan Maciej Jagodziński do Radnych Powiatowych odnośnie chodnika
w  Zaborowicach.  Radny  poprosił  o  informację,  czy  powiat  planuje  w  następnym  roku
przeznaczyć środki finansowe na dokumentację budowy chodnika w Zaborowicach? 

Więcej pytań nie było,  wobec powyższego Przewodniczący Rady przeszedł do omawiania
następnego punktu porządku obrad.

Do pkt. 5.    Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym.   

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował  zebranych  o  działaniach
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. Informacja stanowi  załącznik  
nr 3 do niniejszego protokołu.

Do  pkt.  6.    Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  i  o
wydanych zarządzeniach.   
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Pan  Maciej  Dubiel  zapoznał  uczestników  sesji  z  reprezentacją  Gminy  w  okresie
międzysesyjnym. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

W związku z brakiem pytań ze strony Państwa Radnych do przedstawionej reprezentacji,  
Burmistrz  Bojanowa  poinformował  zebranych  o  wydanych  zarządzeniach.  Informacja
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Uwag i pytań nie było. 

Po  przedstawieniu  powyższych  informacji,  Pan  Ireneusz  Młynek  zwrócił  się  do
Przewodniczącego Rady o możliwość zabrania głosu. W związku z zapytaniem Pana Macieja
Jagodzińskiego,  Rady  Powiatowy  chciałby  udzielić  odpowiedzi  w  niniejszym  punkcie
porządku  obrad,  ponieważ  na  godz.  1000 jest  umówiony  na  spotkanie.   Na  wstępie  Pan
Młynek  poinformował,  że  inwestycja  w  Zaborowicach  jest  niezbędna,  jednak  na  chwilę
obecną na 2018 rok zaplanowana jest przebudowa drogi Bojanowo-Sowiny. Pierwsza wersja
powyższej  inwestycji  opiewała  na  kwotę  900.000  złotych.  Jeżeli  funkcjonuje  zasada
partycypacji kosztów w proporcji 50/50, to ze strony gminy i powiatu jest to koszt 450.000
złotych. Ze względu na duże koszty inwestycji,  zakres prac został  okrojony. Po zmianach
przybliżony  koszt  inwestycji  wynosi  ok.  500.000  złotych,  czyli  każda  ze  stron  (gmina  i
powiat) mają koszty wynoszące po 250.000 zł. Została jeszcze kwestia przetargu i dopiero
wtedy  będzie  wiadomo  o  jakich  kosztach  mówimy.  Pan  Młynek  nawiązał  również  do
przeprowadzonej  rozmowy  z  Panem  Janem  Kubisem  w  sprawie  dokończenia  budowy
chodnika  w  Tarchalinie.  Powyższa  inwestycja  związana  jest  z  wykupem  gruntów  przy
blokach,  co  dodatkowo wpływa  na  zwiększenie  kosztów.  Radny Powiatowy nawiązał  do
propozycji Pana Wodeckiego w sprawie opracowania harmonogramu inwestycji i  podzielił
zdanie Radnego, żeby w naszej gminie ustalić harmonogram od jakich inwestycji zaczynamy
i na których zadaniach kończymy. Będzie to czytelne dla nas wszystkich, a działania będą
oparte na konkretach, przepisach. 
Jeżeli chodzi o budowę chodnika w Zaborowicach, to Pan Ireneusz Młynek poinformował, że
powyższe  zadanie  wymagają  również  dużych  nakładów.  Zakres  prac  obejmowałby  całą
infrastrukturę  dodatkową (odprowadzenie  wód gruntowych,  budowa ścieków).  Z ostatniej
sesji Pan Kierownik stwierdził, że wszystkie materiały, które potrzebne są do budowy dróg,
wzrosły  o  30%.  Następnie  Radny  Powiatowy  dodał,  że  rozmawiał  również  z  Panem
Sebastianem  Miekiszem  i  postara  się,  żeby  prośba  została  spełniona.  W odniesieniu  do
rozmowy  z  Panem  Zygmuntem  Maćkowiakiem  w  sprawie  poboczy,  to  ubolewa,  że  nie
zostało  to  jeszcze  zrobione.  Razem  z  Panem  Ryszardem  Bijakiem  rozmawiał  z  Panem
Henrykiem Lipowczykiem i uzyskał informację, że tłuczeń nie został jeszcze zakupiony. Na
zakończenie Pan Młynek zapewnił, że w dniu dzisiejszym przeprowadzi rozmowę z Panem
Lipowczykiem na powyższy temat. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
a)      przyjęcia  rocznego  planu  potrzeb  w  zakresie  prac  społecznie

użytecznych na 2018 rok

Przystępując  do  omawiania  niniejszego  punktu  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady
poinformował, że projekt powyższej uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji
Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 21 listopada 2017 roku.

Następnie głos zabrała  Pani Sabina Szlachetka-Andersz, która poinformowała, że  powyższa
uchwała  podejmowana  jest  corocznie  w  związku  z  planem  potrzeb  na  rok  następny.
Instrument aktywizacji społeczno-zawodowej osób bezrobotnych jest realizowany wspólnie 
z  Powiatowym  Urzędem  Pracy  w  Rawiczu.  Ponadto  Pani  Kierownik  Ośrodka  Pomocy
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Społecznej  w Bojanowie  poinformowała,  że  w roku bieżącym pracę  świadczy 12 osób z
czego:
-  9  osób  wykonuje  pracę  w  Zakładzie  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w
Gołaszynie,
- 2 osoby pracują przy porządkowaniu Pensjonatu dla osób starszych w Bojanowie,
-  1  osoba wykonuje  pracę  w Gminnym Centrum Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Rekreacji  
w Bojanowie. 
Osoby  pracujące  w  zakresie  prac  społecznie  użytecznych  otrzymują  wynagrodzenie
miesięczne w wysokości 324,00 zł. Koszty prac społecznie- użytecznych w 60% pokrywane
są przez Powiatowy Urząd Pracy w Rawiczu, pozostałe 40%- stanowią koszty gminy.

Pytań nie było, w związku z powyższym przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały
głosowało dwunastu radnych „za”.
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 listopada 2017 roku w sprawie   przyjęcia
rocznego  planu  potrzeb  w  zakresie  prac  społecznie  użytecznych  na  2018  rok stanowi
załącznik nr 6. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
b)      zmiany uchwały Nr XXI/187/12 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28

września 2012 roku w sprawie podziału gminy Bojanowo na okręgi
wyborcze,  ustalenia  ich  granic,  numery  oraz  liczbę  radnych
wybieranych w każdym okręgu wyborczym 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały była  przedmiotem obrad Komisji  Stałych Rady Miejskiej  w Bojanowie  w dniu  
21 listopada br. Pan Jarosław Bartkowiak zwrócił się z zapytaniem do Państwa Radnych, czy
są potrzebne wyjaśnienia?

W związku z brakiem pytań,  przystąpiono do głosowania.  Uchwałę podjęto jednogłośnie-
dwunastoma głosami „za”. 
Uchwała  Rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia 24 listopada 2017 roku w sprawie zmiany
uchwały  Nr  XXI/187/12  Rady Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  28  września  2012  roku  w
sprawie podziału gminy Bojanowo na okręgi wyborcze,  ustalenia ich granic, numery oraz
liczbę  radnych  wybieranych  w  każdym  okręgu  wyborczym  stanowi  załącznik  nr  7 do
protokołu.

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
c)     uchwalenia  „Programu  współpracy  Gminy  Bojanowo  z  organizacjami

pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  działającymi  w  sferze  pożytku
publicznego na 2018 rok”

Przystępując  do  omawiania  niniejszego  punktu  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady
poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały  został  przedstawiony   i  omówiony  na
posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 21 listopada 2017 roku.
Następnie  Pan  Jarosław  Bartkowiak  poprosił  o  zabranie  kilka  słów  Panią  Bogusławę
Jankowską. 

Przystępując do omawiania powyżej uchwały, Pani Jankowska poinformowała, że zgodnie 
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z  ustawą  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie do  30  listopada  br.  Rada
Miejska  musi  podjąć  uchwałę  w  sprawie  Programu.  Zadania,  które  zostały  ujęte  w
powyższym  Programie  mieszczą  się  w  zakresie  zadań  własnych  gminy.  Na  rok  2018
zaproponowane są dwa zadania w zakresie:
- wspierania i upowszechniania kultury fizycznej,
- działalności na rzecz osób w wieku emerytalnym. 
Zgodnie z §5 pkt. 2 Burmistrz na podstawie własnego rozeznania potrzeb lokalnych lub na
wniosek organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych w art.  3 ust.  3 może  
w trakcie funkcjonowania Programu, określić kolejne zadania i ogłosić kolejne konkursy na
ich realizację.

Pytań nie  było,  w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie.  Za
przyjęciem uchwały głosowało 6 radnych „za”, przy 6 głosach „wstrzymujących się”. 
Na powyższe Pan Jarosław Bartkowiak poinformował,  że uchwała w sprawie  uchwalenia
„Programu  współpracy  Gminy  Bojanowo  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi
podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2018 rok” nie została podjęta. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
d)     zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej Filialnej w Trzeboszu

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały  była  tematem  obrad  Komisji  Stałych  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  w  dniu  21
listopada br.
Następnie  zwrócił  się  z  prośbą  o  zabranie  głosu  Panią  Bogusławę  Jankowską  celem
przedstawienia powyższej uchwały. 

Na  wstępie  Pani   Bogusława  Jankowska  poinformowała,  że  przygotowując  się  do
dostosowania sieci szkół do nowego ustroju szkolnego, poddaliśmy analizie dotychczasowe
funkcjonowanie  szkół,  w  tym  Szkoły  Podstawowej  Filialnej  w  Trzeboszu  w  kontekście
możliwości włączenia dzieci z tej placówki do Szkoły Podstawowej w Bojanowie i likwidacji
Szkoły  Podstawowej  Filialnej  w  Trzeboszu.  Aktualnie  dzieci  wraz  z  nauczycielami
uczęszczają  do  Szkoły Podstawowej  w Bojanowie,  gdzie  mają  zapewnione  bardzo  dobre
warunki: salę gimnastyczną, świetlicę, bibliotekę, salkę korekcyjną.
Pytań  nie  było.  Przystąpiono  do  głosowania.  Za  podjęciem uchwały  głosowało  jedenastu
radnych „za”, przy jednym głosie „wstrzymującym się”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
e)     stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Gimnazjum im. gen.

Dezyderego Chłapowskiego w Bojanowie

Pan Jarosław Bartkowiak poinformował, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu
Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 21 listopada br. Przewodniczący Rady
zwrócił się z zapytaniem do Państwa Radnych, czy są pytania do projektu uchwały?

Głos zabrała Pani Bogusława Jankowska, która poinformowała, że  zgodnie z ustawą prawo
oświatowe, organ prowadzący został zobligowany, aby w terminie do 30 listopada 2017 r.  
w  drodze  uchwały  stwierdzić  zakończenie  z  dniem  31  sierpnia  2017  roku  działalności
Gimnazjum im. gen. Dezyderego Chłapowskiego w Bojanowie. Uchwałą Nr XXIX/202/17
Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 marca 2017 roku w sprawie dostosowania sieci szkół
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podstawowych  i  gimnazjum do  nowego  ustroju  szkolnego  dostosowała  sieć  szkół  mocą,
których  z  dniem 1  września  br.  Gimnazjum im.  gen.  Dezyderego  Chłapowskiego  zostało
włączone do Szkoły Podstawowej im. bł. Edmunda Bojanowskiego w Bojanowie.    

Pytań nie było, wobec powyższego przystąpiono do głosowania. Za podjęciem Uchwały Rady
Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 listopada 2017 roku w sprawie stwierdzenia zakończenia
działalności dotychczasowego Gimnazjum im. gen. Dezyderego Chłapowskiego w Bojanowie
głosowało 12 radnych "za".
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
f)       stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Bł.

Edmunda  Bojanowskiego  w  Bojanowie  w  ośmioletnią  Szkołę
Podstawową im. Bł. Edmunda Bojanowskiego w Bojanowie

Przystępując  do  omawiania  niniejszego  punktu  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady
poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały  został  przedstawiony   i  omówiony  na
posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 21 listopada 2017 roku.

Podobnie,  jak  w  poprzednim  punkcie  porządku  obrad,  głos  zabrała  Pani  Bogusława
Jankowska, która wyjaśniła,  że  zgodnie z  art.  117 ust.  4  ustawy Przepisy wprowadzające
ustawę  Prawo  oświatowe  nakładany  jest  na  organ  stanowiący  jednostki  samorządu
terytorialnego  obowiązek  stwierdzenia  w drodze  uchwały w terminie  do  30  listopada  br.
przekształcenia  z  dniem  
1  września  2017  roku  dotychczasowej  sześcioletniej  szkoły  podstawowej  w  ośmioletnią
szkołę  podstawową.  To  samo  dotyczy  Szkoły  Podstawowej  w  Golinie  Wielkiej  i
Gościejewicach. 

W związku  z  brakiem uwag,  przystąpiono  do  głosowania.  Za  podjęciem Uchwały  Rady
Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 listopada 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia
sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej  im.  Bł.  Edmunda  Bojanowskiego  w  Bojanowie  
w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Bł. Edmunda Bojanowskiego w Bojanowie została
podjęta jednogłośnie, 12 głosami „za”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
g)      stwierdzenia  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej  im.

Arkadego  Fiedlera  w  Golinie  Wielkiej  w  ośmioletnią  Szkołę
Podstawową im. Arkadego Fiedlera w Golinie Wielkiej

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały  była  tematem  obrad  Komisji  Stałych  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  w  dniu  21
listopada br.

W związku z tym, że informacja została już przedstawiona w poprzednim punkcie porządku
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obrad, przystąpiono od razu do głosowania. Za podjęciem niniejszej uchwały głosowało 12
radnych „za”.
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 listopada 2017 roku w sprawie stwierdzenia
przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Arkadego Fiedlera w Golinie Wielkiej
w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  im.  Arkadego  Fiedlera  w  Golinie  Wielkiej  stanowi
załącznik nr 11 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
h)      stwierdzenia  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej  im.

Jana Brzechwy w Gościejewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową
im. Jana Brzechwy w Gościejewicach

Przystępując  do  omawiania  niniejszego  punktu  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady
poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały  został  przedstawiony   i  omówiony  na
posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 21 listopada 2017 roku.

W związku  z  tym,  że  informacja  została  już  przedstawiona  we wcześniejszych  punktach
porządku obrad, przystąpiono od razu do głosowania.
Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 listopada 2017 roku w sprawie
stwierdzenia  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej  im.  Jana  Brzechwy  
w Gościejewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana Brzechwy w Gościejewicach
głosowało 12 radnych „za”.
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Po  podjęciu  powyższej  uchwały,  o  zabranie  głosu  poprosił  Pan  Burmistrz,  który  złożył
wniosek o 15 minut przerwy. 
Przewodniczący  Rady  pozytywnie  ustosunkował  się  do  wniosku  Pana  Macieja  Dubiela  
i o godz. 950 ogłosił 15 minut przerwy. 

Po wznowieniu obrad, tj. o godz. 1005 Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Panią
Teresę Andrzejewską. Pani Radczyni poinformowała, że problem powstał przy głosowaniu.
Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Bojanowo z organizacjami
pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2018
rok” była głosowana zwykłą większością głosów, co oznacza, że głosy „wstrzymujące się”
nie liczy się i uchwała została podjęta, ponieważ sześć głosów było „za”. 

Na  powyższe  Pan  Tomasz  Woźniczka  zwrócił  się  z  prośbą,  żeby przed  podejmowaniem
uchwał,  podawać  informację  czy  uchwała  podejmowana  jest  zwykłą  większością  czy
bezwzględną większością głosów.  

Ustosunkowując się do prośby, Pani Andrzejewska wyjaśniła, że bezwzględną większością
głosów podejmowane są uchwały budżetowe, pozostałe zwykłą większością. 
Następnie  Pan  Burmistrz  dodał,  że  uchwały,  które  podejmowane  są  zwykłą  większością
głosów  podejmowane  są  na  początku,  a  uchwały  bezwzględną  większością  głosów,
podejmowane są na końcu. 

W dalszej kolejności Pani Teresa Andrzejewska poinformowała, że w powyższej sytuacji nie
należy powtarzać głosowania, ponieważ było ono ważne. 

Wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  oświadczył,  że  Uchwała  Rady  Miejskiej  
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w Bojanowie z dnia 24 listopada 2017 roku w sprawie uchwalenia „Programu współpracy
Gminy Bojanowo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi  
w sferze pożytku publicznego na 2018 rok” została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
i)       zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały  była  tematem  obrad  Komisji  Stałych  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  w  dniu  21
listopada br.
Następnie  zwrócił  się  z  prośbą  o  zabranie  głosu  Pana  Mateusza  Poprawskiego  celem
omówienia zmian wprowadzonych w uchwale.

Na  wstępie  Pan  Mateusz  Poprawski  poinformował,  że  w  stosunku  do  projektu  uchwały,
którzy  otrzymali  Państwo  Radni  na  posiedzeniu  Komisji  Stałych  wystąpiły  następujące
zmiany:
- przeniesienia między działami,  rozdziałami i  paragrafami w planach finansowych szkół  
i przedszkoli, 
-  zmniejsza  się  rozchody  o  kwotę  300.000,00  zł  (zaplanowane  dwie  serie  obligacji  po
150.000,00  zł  każda  na  rok  2017)  i  zwiększa  wydatki  w  kwocie  300.000,00  zł  z
przeznaczeniem na poniższe inwestycje:
a) przebudowa chodnika w miejscowości Gołaszyn,
b) rewitalizacja Rynku.

Pytań  nie  było.  Przystąpiono  do  głosowania.  Za  podjęciem uchwały  głosowało  jedenastu
radnych „za”, przy jednym głosie „wstrzymującym się”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
j)   zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata

2017-2021

Pan Jarosław Bartkowiak poinformował, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu
Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 21 listopada br. Przewodniczący Rady
zwrócił się z zapytaniem do Państwa Radnych, czy są pytania do projektu uchwały?

Głos zabrał Pan Mateusz Poprawski, który poinformował, że w powyższym projekcie zostały
wprowadzono  zmiany,  jakie  zostały  przedstawione  przy  omawianiu  projektu  uchwały  
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok.

Pytań nie było, wobec powyższego przystąpiono do głosowania. Za podjęciem Uchwały Rady
Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  24  listopada  2017  roku  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2017-2021 głosowało 11 radnych "za", przy 
1 głosie "wstrzymującym się".
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
k)      wstępnego  wyznaczenia  miejsca  lokalizacji  nowego  przystanku

komunikacyjnego 
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały była  przedmiotem obrad Komisji  Stałych Rady Miejskiej  w Bojanowie  w dniu  
21 listopada br. Pan Jarosław Bartkowiak zwrócił się z zapytaniem do Państwa Radnych, czy
są potrzebne wyjaśnienia?

W związku z brakiem pytań,  przystąpiono do głosowania.  Uchwałę podjęto jednogłośnie-
dwunastoma głosami „za”. 
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 listopada 2017 roku w sprawie wstępnego
wyznaczenia miejsca lokalizacji  nowego przystanku komunikacyjnego stanowi  załącznik  
nr 16 do protokołu.

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
l)       wyrażenia  zgody  na  wszczęcie  procedury  ustanowienia  sztandaru

Gminy Bojanowo

Przystępując  do  omawiania  niniejszego  punktu  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady
poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały  został  przedstawiony   i  omówiony  na
posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 21 listopada 2017 roku.
Następnie Pan Jarosław Bartkowiak poprosił Pana Burmistrza o zabranie głosu. 
Na wstępie  Pan Maciej  Dubiel  poinformował,  że  Gmina  sztandaru  nie  posiada,  a  jest  to
niewątpliwie  dobry  czas,  żeby  sztandar  ustanowić  w  związku  z  następującymi
uroczystościami w przyszłym roku: 100. rocznica odzyskania przez Polskę Niepodległości,
100. rocznica powstania wielkopolskiego oraz 380. rocznica nadania aktu lokacyjnego dla
miasta Bojanowa.

Pytań nie było, wobec powyższego przystąpiono do głosowania. Za podjęciem Uchwały Rady
Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  24  listopada  2017  roku  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
wszczęcie procedury ustanowienia sztandaru Gminy Bojanowo głosowało 12 radnych "za".
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
ł)        określenia stawek podatku od nieruchomości

Pan Jarosław Bartkowiak poinformował, że w związku z tym, że wyjaśnienia do powyższej
uchwały zostały przedstawione w momencie wprowadzania jej do porządku obrad i brakiem
pytań ze strony Państwa Radnych, przystąpiono do głosowania. 
Uchwałę podjęto 10 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 listopada 2017 roku w sprawie określenia
stawek podatku od nieruchomości stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
m)     rozwiązania  umowy  użytkowania  wieczystego  w  części  dotyczącej

działki  nr  777/2  przynależnej  do  ROD  im.  Tadeusza  Kościuszki  
w Bojanowie, woj. wielkopolskie

Podobnie jak w poprzednim punkcie porządku obrad, Przewodniczący Rady poinformował,
że 
wyjaśnienia  do  powyższej  uchwały  zostały  przedstawione  w  momencie  wprowadzania
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uchwały do porządku obrad.
W  związku  z  brakiem  pytań,  przystąpiono  do  głosowania.  Uchwała  Rady  Miejskiej  
w Bojanowie z  dnia 24 listopada 2017 roku w sprawie rozwiązania umowy użytkowania
wieczystego  w  części  dotyczącej  działki  nr  777/2  przynależnej  do  ROD  im.  Tadeusza
Kościuszki w Bojanowie, woj. wielkopolskie została podjęta jednogłośnie, 12 głosami „za”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Do pkt. 8. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

W powyższym punkcie porządku obrad, jako pierwszy, głos zabrał Pan Maciej Dubiel. Pan
Burmistrz ustosunkowując się  do zapytania Pana Krzysztofa Wodeckiego przypomniał,  że
powyższa  kwestia  była  poruszana  wcześniej  na  posiedzeniu  komisji  przez  Pana  Macieja
Jagodzińskiego.  Została  udzielona  wtedy  odpowiedź,  że  planowane  było  wprowadzenie
takiego harmonogramu. W dalszej kolejności Pan Burmistrz dodał, że takim harmonogramem
jest Wieloletnia Prognoza Finansowa i budżet gminy. W Wieloletniej Prognozie Finansowej 
i w budżecie ujęte są m.in. następujące planowane inwestycje:
- budowa drogi śladowej Golinka- Wydartowo Pierwsze,
- przebudowa ul. Tylnej w Bojanowie.
Kwestia planowania inwestycji  należy również w gestii  Państwa Radnych. Wprowadzenie
harmonogramu  określającego  na  kilka  lat  do  przodu  budowy chodników  czy  dróg,  przy
aktualnym  rynku  wykonawców,  napotkałoby  na  trudności  w  realizacji  zadań  ujętych  
w harmonogramie. Tendencję wzrostową można zauważyć na przetargach. Przykładem tutaj
jest budowa chodnika w Gołaszynie, gdzie pierwszy przetarg musiał zostać unieważniony,
ponieważ  nie  starczyłoby  środków  finansowych  na  realizację  inwestycji.  Drugi  przetarg
również przekracza środki finansowe, ale poprzez dzisiejszą sesję, zostają zwiększone środki
na realizację inwestycji w Gołaszynie. 
Następnie  Pan  Burmistrz  jeszcze  raz  podkreślił,  że  jako  plan  inwestycyjny  traktuje
Wieloletnią  Prognozę Finansową.  Ponadto w planie inwestycyjnym na przyszły rok,  poza
inwestycjami wymienionymi wcześniej, ujęta została m.in.:
- przebudowa chodnika na ul. Dąbrowskiego,
- przebudowa chodnika na ul. Leśnej. 
Pozostałe inwestycje będą tematem rozmów na następnym posiedzeniu komisji. 

Ustosunkowując się do uzyskanej odpowiedzi, Pan Krzysztof Wodecki dodał, że jeżeli nie
stać nas na ustalenie harmonogramu, to może warto byłoby ustalić kolejność bez podawania
dat.  Nie  byłoby  niedomówień,  a  ponadto  wiedzielibyśmy,  którzy  jesteśmy w  kolejce  do
realizacji inwestycji. 

W dalszej  kolejności  wywiązała  się  krótka  dyskusja  pomiędzy  Panem  Bartkowiakiem  a
Panem Woźniczką. Przewodniczący Rady stwierdził, że zrobiony były koncert życzeń. Radny
Woźniczka dodał, że kontynuacja inwestycji też jest bardzo ważna. Jeżeli zostanie rozpoczęta
inwestycja, to ktoś musi dalej kontynuować (bezpieczeństwo, komunikacja). 
Na  powyższe  Pan  Burmistrz  dodał,  że  kwestia  bezpieczeństwa  i  komunikacji  jest
prowadzona.  Patrzymy  przez  pryzmat  naszych  możliwości  finansowych.  Można  byłoby
wpisać  
w harmonogram inwestycji np. ul. Powstańców Wielkopolskich, Dąbrowskiego, Gołaszyńską,
ale byłby to koncert życzeń. Mogłoby się okazać, że inwestycja nie zostanie zrealizowana,  
a wtedy mieszkańcy dopytywaliby się dlaczego zadanie nie zostało zrealizowane. Odpowiedź
brzmiałaby, że po prostu nie stać nas na to. Wobec powyższego, Pan Maciej Dubiel dodał, że
za taki plan inwestycyjny uznaje budżet, który jest konstruowany razem z Radnymi. Dalej
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wysyłany jest do Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Do pkt. 9. Wolne głosy i wnioski.

W  niniejszym  punkcie  porządku  obrad,  jako  pierwszy  głos  zabrał  Pan  Burmistrz.
Odpowiadając  na  zapytanie  Pana  Zygmunta  Maćkowiaka,  które  zostało  zadane  na
posiedzeniu  komisji,  Pan Maciej  Dubiel  wyjaśnił,  że  wniosków o  wymianę źródeł  ciepła
zostało złożonych 16 na łączną kwotę 32.000 złotych. Dla porównania, w roku poprzednim
zostało złożonych 11 wniosków na kwotę 17.500 złotych.  

Następnie  głos  zabrał  Pan  Zygmunt  Maćkowiak,  który  odniósł  się  do  wypowiedzi  Pana
Krzysztofa Wodeckiego w sprawie dróg śladowych. Radny Maćkowiak zaznaczył, że oprócz
traktorów,  wspomniana  droga  użytkowana  jest  również  przez  samochody  i  rowerzystów.
Duża  liczba  mieszkańców ze  Sowin  i  Gościejewic  przemieszcza  się  powyższą  drogą.  W
chwili  obecnej,  gdyby  nie  było  tam  utwardzonej  drogi,  nie  byłoby  możliwości  również
wywiezienia buraków. Ponadto w Golince ma powstać zakład i  na pewno mieszkańcy ze
Sowin,  Wydartowa  Pierwszego  czy  Gościejewic  będą  korzystać  z  drogi  śladowej  w  celu
dojazdu do miejsca pracy. 
Nie będą musieli jeździć drogą okrężną przez Bojanowo czy Kawcze, tylko mają skrót. 

W dalszej kolejności głos zabrał Pan Maciej Jagodziński, który dodał, że droga pomiędzy
Golinką  a  Wydartowem  Pierwszym  była  w  jego  programie  wyborczym.  Uważa,  że
mieszkańcom należy się dobra droga, zrobiona na miarę XXI wieku, a nie droga śladowa. Nie
uważa, że ta droga jest zła, ale nie wiadomo jak ona długo wytrzyma, oby tak długo jak drogi
brukowe. Można było ją zrobić w terminie późniejszym i dołożyć wtedy środki finansowe do
kwoty 700.000 złotych. Zdaniem Radnego trzeba było tej drogi na razie nie robić, a zrobić
drogi, które są potrzebne w ciągu komunikacyjnym.

Po wypowiedzi Pana Jagodzińskiego, głos zabrał Przewodniczący Rady który dodał, że nie
stać nas, aby budować drogi na miarę XXI wieku. Jak mamy wydać kilka milionów, to nie
zbudujemy jej nigdy. Powyższa droga znalazła się w programie, ponieważ Państwo Radni tak
głosowali. Jeżeli coś było podjęte, to znaczy, że większość Rady tak chce.    

Następnie  wywiązała  się  krótka  dyskusja  pomiędzy Panem Zygmuntem Maćkowiakiem,  
a Panem Maciejem Jagodzińskim na temat powyższej drogi śladowej. 
W dalszej kolejności Pan Jan Kubis dodał, że do dnia dzisiejszego nie został zrobiony łącznik
pomiędzy ul. Słoneczną a ul. Moniuszki, co było obiecane w poprzedniej kadencji. 
Po wypowiedzi Pana Kubisa, głos zabrał Pan Jan Moryson. Zdaniem Radnego nie stać nas,
aby  wybudować  tak  drogiej  drogi.  Niezależnie  od  tego,  jaki  byłby  skład  Rady,
prawdopodobnie drogi na miarę XXI wieku nie zbuduje. W związku z tym, że nas nie stać,
odeszliśmy od budowy boiska w Tarchalinie i przenosimy inwestycję do Bojanowa.

Następnie  głos  zabrał  Pan  Tomasz  Woźniczka,  który  pochwalił  działalność  Gminnego
Centrum Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Rekreacji  i  Miejskiej  Bibliotece  Publicznej.  Radny
podziękował za bardzo dobrą organizację uroczystości Święta Niepodległości oraz konkursu
Piosenki Żywej. Na zakończenie poprosił, aby pracownikom podziękować za zaangażowanie
i pracę.  

Więcej pytań i uwag nie było.
Na  zakończenie  powyższego  punktu  porządku  obrad,  Pan  Przewodniczący  Rady
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poinformował, że w następnym miesiącu posiedzenie Komisji Stałych Radych odbędzie się  
19  grudnia, a sesja 22 grudnia. 

Do pkt. 10. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady miejskiej w Bojanowie
dziękując wszystkim za przybycie zakończył XXXVI sesje o godz. 1040.

Protokolant Przewodniczący Rady Miejskiej
Justyna Wolsztyniak Jarosław Bartkowiak
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